
Wnioski z Kół z zebrań sprawozdawczych

Zarząd Okręgu na posiedzeniu w dniu 18.03.2024 r. rozpatrzył wnioski z Kół z zebrań
sprawozdawczych. Poniższa tabela zawiera stanowisko Zarządu Okręgu.

Lp. Nazwa Koła Wniosek Rozpatrzenie wniosku

REJON TORUŃ

1 PKP Wszczęcie postępowania celem
uchylenia pozwolenia na
pływanie silnikiem spalinowym
na tak małych akwenach jak np.
Szańce czy Szczurkowo. Są to
małe wody, które można
opłynąć na wiosłach w 0.5 godz.
Strefa ciszy powinna być
świętością na wszystkich
akwenach.

Okręg wystąpi do Starostwa
Powiatowego w Wąbrzeźnie o
wprowadzenie zakazu używania silników
spalinowych na jeziorach Szańce i
Szczurkowo.

2 KM Zakaz trollingu na jez.
Kamionki.

Wniosek skierowany do komisji ds. zasad
wędkowania.

0 zł za wpisowe dla członka
uczestnika.

Wniosek rozpatruje Zarząd Koła.

Limit szczupaka 1 szt. na jez.
Kamionki.

Wniosek skierowany do komisji ds. zasad
wędkowania.



3 Rubinkowo Wznowienie wyznaczania granic
działki nad jez. Mlewiec w celu
umożliwienia korzystania z drogi
dojazdowej oraz parkingu na
działce dzierżawionej przez
PZW.

Wniosek skierowany do Okręgowej
Komisji Przetargowo – Inwestycyjnej.



4 Policja i
Rzemiosło

Zniesienie wymiaru ochronnego
na wzdręgę. Wzdręga jest
piękną rybą bardzo waleczną,
jak wynika z naszych obserwacji
i konsultacji z doświadczonymi
osobami będącymi znawcami
tematu, wzdręga wyjada ikrę
szlachetnych gatunków ryb jak
lin, sandacz, płoć. W związku z
tym, że w jeziorach wzdręga
występuje w ogromnych
ilościach należy ograniczyć jej
populację co powinno pozwolić
na rozród ryb naturalnie
występujących i
rozmnażających się w jeziorach.
Występujemy do Okręgu o
przekazanie naszego zdania do
ZG o rozpatrzenie naszego
wniosku i wystąpienie do
ustawodawcy w celu jego
rozpatrzenia. Jesteśmy
przekonani, że należy zgłaszać
takie wnioski do ustawodawcy i
nie zasłaniać się potocznymi
opiniami zrobić coś co by
wspomogło rzeczywiście rozwój
i stan rybostanu w naszych
wodach.

Okręg wystąpi w tej sprawie do Zarządu
Głównego.



Zmiany
terminów
zarybień
jezior
drapieżnikiem
oraz
zmianie
ograniczeń
łowienia
na
zarybionych
akwenach.
Wnioskujemy
o
podjęcie
prac
oraz
zmiany
zasad
zarybiania
jezior
będących
w
gestii
działania
Okręgu
Toruń
na
takie,
aby
jak
najmniej
ograniczały
dozwolony
czas
połowu
ryb
drapieżnych.
Okresy
ochronne
ryb
drapieżnych
w
naszym
Okręgu
trwaja
do 1
stycznia
do 1
czerwca
co
podyktowane
jest
ochroną
ryb w
okresie
rozrodczym
i tu
wporwadzone
terminy
można
przyjąć
za
zasadne.
Przepis
wynikający
z
podjętej
Uchwały
Zjazdu
Delegatów
Okręgu
Toruń
ograniczający
możliwość
połowu
ryb
drapieżnych
po
dokonanym
zarybieniu
na
okres
około
14
dni
postrzegamy
jako
niekompetentny
do
sytuacji
na
jeziorach.
Zarybienia
drapieżnikiem
nawet
w
niewielkiej
ilości
w
okresie
od
czerwca
do
końca
listopada
ogranicza
nasze
opłacone
prawo
do
połowu
i daje
otwarte
drzwi
kłusownikom.
Wychodzimy
z
założenia,
że
ryby
drapieżne
są
chronione
okresami
oraz
rozmiarami
ochronnymi
i
przestrzeganie
ich
przez
wędkarzy
jest
wystarczajacym
sposobem
ochrony.
Zamykanie
łowiska
na
okres
około
14
dni
lub
dluższy
skutkuje
brakiem
obecności
wędkarzy
na
łowisku,
a to
przekłada
się
na
brak
kontroli
oraz
bieżącego
nadzoru.
Całą
ochronę
łowiska
po
zarybieniu
praktycznie
pozostawiamy
w
gestii
SSR i
PSR,
a jak
dobrze
wiemy
te
słuzby
mają
ograniczoną
możliwość
nadzoru
ze
względu
na
obszar
jaki
mają
do
pilnowania
przy
niewielkim
składzie
liczebnym
strażników.
Wnioskujemy
o
rozpatrzenie
możliwości
zarybiania
jezior
drapieznikiem
w
okresie
do 1
czerwca,
co
daje
rybom
ochronę
wynikającą
z
RAPR
i
przepisów
rządowych.

Wnioskujemy
o
skoordynowanie
zarybień
drapieżnikiem
w
jednym
okresie,
tak
żeby
konieczność
zamykania
łowiska
była
jak
najmniej
uciążliwa
dla
wędkarzy.
Jednocześnie
nie
powodowała
zamknięcia
wszystkich
jezior
w
danych
obwodach
rybackich
co
ogranicza
prawo
do
połowu
ryb
wędkarzom
opłacającym
zezwolenia
na
cały
rok
kalendarzowy.
Zdajemy
sobie
sprawę,
że
wymaga
dużego
zaangażowania
sił i
środków
lecz
warto
to
uregulować
jak
najszybciej.
Obecna
sytuacja
powoduje
głosy
niechęci
oraz
krytyczne
podjeście
do
PZW
co
przekłada
się
na
zmniejszenie
ilości
członków
opłacających
pozwolenia
na
kolejne
lata.

Wniosek jest
trudny do
realizacji, lecz
dążymy do
tego.



5 UMK Wniosek o zniesienie zakazu
łowienia ryb w Toruniu na rz.
Wiśle na odcinku przystań AZS
do tzw. 8 główki w terminie 1.11
do 31.05 roku następnego.

Wniosek skierowany do komisji ds. zasad
wędkowania.

REJON GRUDZIĄDZ

6 Unia Przywrócenie możliwości
wędkowania na kotwiczkę
metodą na żywca. Podczas
połowu metodą spinningową
częstotliwość brań jest
niewspółmiernie większa.
Metoda ta nie ogranicza się
tylko do pojedynczgo haczyka, a
pozwala jeszcze na tzw.
„dozbrojówkę” do przynęt.
Wszystkie woblery oraz tzw.
„blachy” są wyposażone w co
najmniej jedną kotwiczkę.

Zarząd Okręgu nie jest władny w tej
kwestii, ustalenia wynikają z uchwały
Zjazdu Delegatów.

Zmniejszenie opłaty za
wędkowanie w Okręgu PZW
Toruń. W związku z coraz
większymi utrudnieniami i
ograniczeniami dla wędkarzy
wnioskuje się o zmniejszenie
opłaty za wędkowanie.
Przykładem może być m.in.
ograniczenia wędkowania na
wypływie z jez. Wlk. Rudnickie.

Wniosek skierowany do komisji ds. zasad
wędkowania.



7 Hydro-Vacuum Podjąć działania przeciw
zarastania glonami jeziora
Rudnik.

Działania w sprawie zarastania jesiora
podejmuje spółka wodna, drugim
czynnikiem jest ograniczenie dopływu do
jeziora związków azotu, potasu i fosforu.
Należy zintensyfikować kontrole nad
jeziorem, które mogą ujawnić źródła
zanieczyszczeń.

Podjąć działania w celu
uzyskania zgody na płoszenie
kormoranów.

Kol. Prezes zwróci się do Zarządu
Głównego czy podjął jakieś działania w
kwestii wcześniej skierowanych do nich
wniosków w tej sprawie.

Wystąpić do Ministerstwa
Rolnictwa o odszkodowanie w
związku z żarłocznością
kormoranów (niweczą efekty
zarybień), podobnie jak czynią
to rolnicy odnośnie szkód
poczynionych m.in. przez dziki.

Informacja: Ministerstwo Rolnictwa
dopiero przygotowuje projekt
umożliwiający wypłaty odszkodowań za
wyrządzone szkody przez kormorany.

REJON WĄBRZEŹNO



8 Wędkarz przy
Ergis S.A.

Zmiany sposobu dysponowania
środkami pieniężnymi
pochodzącymi z opłat
egzaminacyjnych polegających
na przekazywaniu środków do
Rejonu a nie do Koła, przy
którym działa Komisja
Egzaminacyjna z
przeznaczeniem na bieżące
koszty utrzymania Rejonu.

Zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 7a ustawy z
dnia 18 kwietnia 1985 r. o rybactwie
śródlądowym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz.
883). Uprawniona do powołania komisji
egzaminacyjnej jest organizacja
społeczna, której statutowym celem jest
działanie na rzecz ochrony ryb oraz
rozwoju amatorskiego połowu ryb,
określona w przepisach wydanych na
podstawie art. 21 pkt 2. Za
przeprowadzenie egzaminu organizacja
społeczna może pobrać opłatę w celu
pokrycia kosztów jego przeprowadzenia.
Środki pieniężne uzyskane z opłaty za
egzamin na kartę wędkarską muszą być
przeznaczone na działalność komisji
egzaminacyjnej.

Zwiększenie środków
finansowych na ochronę wód.

Uchwała Zjazdowa gwarantuje
odpowiednią ilość środków finansowych.

Zwiększenie kontroli nad
jeziorami przez SSRyb.

Z informacji uzyskanych od Wiceprezesa
jest większa ilość kontroli nad wodami.

Zwiększenie patroli i kontroli
nad łowiskami SSRyb z Policją.

SSRyb nie ma wpływu na ilość wspólnych
patroli z Policją.

Przedłużenie zakazu
spinningowania, połowu na
żywą i martwą rybkę oraz części
rybek, płazów i mięczaków do
31 maja na jez. Frydek.

Wniosek skierowany do komisji ds. zasad
wędkowania.



Dodatkowe
zarybienia
drapieżnikiem
jez.
Zamkowego
ze
środków
Koła,
w
miarę
możliwości
finansowych
Koła.

Wniosek
powinien być
rozpatrzony
przez Zarząd
Koła Ergis.

REJON ŁASIN

9 Świecie n/ Osą Podzielenie opłat na rz. Wisłę,
spinning oraz jeziora (każde
zezwolenie osobno).

Wniosek skierowany do komisji ds. zasad
wędkowania.

Powrócić do możliwości łowienia
na żywca od 1 maja do 31
grudnia.

Uchwała Zjazdowa nie pozwala na
zmianę tego zapisu.

REJON CHEŁMŻA

10 KM Propozycja likwidacji kart
wędkarskich dla obywateli RP.

Wniosek został odrzucony.

REJON CHEŁMNO



11 KM Sprawdzenie możliwości
wybudowania slipu do
wodowania łodzi nad jez.
Starogrodzkim na tzw. plaży
wojskowej.

Wniosek skierowany do Okręgowej
Komisji Przetargowo – Inwestycyjnej.

12 Lisewo Wniosek do Okręgu o
zamontowanie śluzy w cieku
Kornatowskim (Żacka Struga –
biuro Okręgu).

Okręg nie ma uprawnień do budowy
urządzeń wodnych.

13 Kijewo
Królewskie

Zniesienie zakazu posiadania i
zabierania szczupaka i sandacza
w miesiącu grudniu.

Uchwała Zjazdowa nie pozwala na
zmianę tego zapisu.

REJON BRODNICA

14 KM Łowisko staw Ceglana No Kill. Wniosek skierowany do komisji ds. zasad
wędkowania.

REJON GOLUB-DOBRZYŃ

15 KM Drwęca
Golub-Dobrzyń

Zniesienie NO Kill na Handlowy
Młyn w 2024 r.

Wniosek skierowany do komisji ds. zasad
wędkowania.

Odłowy kontrolno-selekcyjne na
jez. Owieczkowo w 2024 r.

Wniosek skierowany do ZGW-R Grzmięca
w celu realizacji.
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